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dr Andrzej Rataj 

Radny Miasta Poznania 

 

 

 

Poznań, dnia 27 czerwca 2021 roku 

Numer: 24 / 2021 

 

Szanowny Pan 

Jacek Jaśkowiak 

Prezydent Miasta Poznania 

 

INTERPELACJA 

 

w sprawie: potrzeby zamontowania i uruchomienia fotoradarów na terenie Osiedla 

Stare Miasto  

 

Na podstawie art. 23 ust. 1 i art. 24 ust. 3 i 4 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie 

gminnym (Dz. U. z 2020 roku, poz. 713 ze zmianami) i § 13 ust. 1 uchwały numer 

LXXX/1202/V/2010 Rady Miasta Poznania z dnia 9 listopada 2010 roku w sprawie Statutu 

Miasta Poznania (Dz. Urz. Woj. Wlkp. z 2020 roku, poz. 6997), uprzejmie proszę 

o odpowiedź na niniejszą interpelację. 

 

Stan faktyczny 

 

Od wielu lat w wielu miejscach na terenie Osiedla Stare Miasto dochodzi do przekraczania 

dopuszczalnej prędkości przez pojazdy, a zwłaszcza samochody osobowe i motocykle. 

Według informacji przekazywanych przez mieszkańców, do zdarzeń tych dochodzi 

najczęściej na ulicach: Garbary, Kazimierza Wielkiego, Tadeusza Kościuszki, Krakowskiej, 

Królowej Jadwigi, Małe Garbary, Solnej, Wolnica. W ciągu dnia ulice te są często 

zakorkowane, zwłaszcza w godzinach porannych i popołudniowych. Wówczas samochody 

poruszają się powoli. Poza godzinami szczytu komunikacyjnego dochodzi jednakże do 

częstych przypadków rozwijania przez pojazdy nadmiernej prędkości, co jest niebezpieczne 

dla wszystkich uczestników ruchu, a także powoduje nadmierny hałas, uciążliwy dla 
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mieszkańców tej okolicy i dla instytucji znajdujących się w tej okolicy, w tym dla placówek 

zdrowotnych, oświatowych i wychowawczych. 

 

Sytuacje te są znane władzom i jednostkom zajmującym się bezpieczeństwem ruchu 

pojazdów. Problemy te były i są od wielu lat wielokrotnie zgłaszane przez lokalną 

społeczność, przez Radę Osiedla Stare Miasto i przeze mnie. W efekcie podejmowano 

doraźne działania, które jednakże nie doprowadziły do trwałej poprawy sytuacji. Dlatego 

niezbędne jest wprowadzenie rozwiązań systemowych, do których należy zamontowanie 

i uruchomienie fotoradarów - urządzeń służących do wykrywania i rejestrowania 

przekroczenia dopuszczalnej prędkości pojazdów, dzięki czemu następnie mogą być 

stosowane odpowiednie sankcje. W tym celu powinny zostać podjęte właściwe działania 

z jednostką zarządzającą systemem fotoradarów. 

 

Pytania 

 

Zwracam się zatem z prośbą o odpowiedź na następujące pytania: 

 

1) na których ulicach na terenie Osiedla Stare Miasto dochodzi najczęściej do przekraczania 

dopuszczalnej prędkości przez pojazdy, 

 

2) czy na terenie Osiedla Stare Miasto zamontowane i uruchomione są fotoradary, a jeśli tak, 

to w jakich lokalizacjach zamontowane są te urządzenia i jakie są efekty działania tych 

urządzeń, 

 

3) czy byłoby możliwe i kiedy byłoby możliwe zamontowanie i uruchomienie fotoradarów 

na terenie Osiedla Stare Miasto na ulicach, gdzie dochodzi najczęściej do przekraczania 

dopuszczalnej prędkości przez pojazdy. 

 

 

(-) Andrzej Rataj 


